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ZAB.0002.7.2023 
Protokół Nr LVI/23  

z obrad LVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 21 lipca 2023 roku  

 
1) Otwarcie obrad LVI Sesji Rady Powiatu 

 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 21 lipca 2023 r. o godz. 9:13 otworzył obrady LVI sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Jolantę 
Sakowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych oraz przedstawicieli 
środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady powiatu są 
transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Każda 
osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną informacją 
zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad 
LVI Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LVI sesji?  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 20 lipca  2023 r.  wniósł o  zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktów, to jest: 
 projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040;  
 projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2023.  
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3).    
Przewodniczący Rady zaproponował również zmianę kolejności punktów w porządku obrad 
polegającą na umieszczeniu po punkcie-  rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu powiatu włocławskiego na rok 2023, punktu – Apel Rady 
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Powiatu we Włocławku w sprawie wsparcia i ochrony rolników dotkniętych brakiem 
płatności za dostarczone płody rolne. 
Przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do głosowania 
są radni zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, to jest 
odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z,  „przeciw” – czerwony przycisk z literą P, 
„wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 
dodaniu punktu, jako 8 w brzmieniu: 
8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako 9 w brzmieniu: 
9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą kolejności punktów w porządku obrad 
polegającą na umieszczeniu w porządku obrad jako punktu 12 punktu - Apel Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie wsparcia i ochrony rolników dotkniętych brakiem płatności za 
dostarczone płody rolne?   
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o umieszczeniu 
w realizowanym porządku obrad Apelu jako punktu 12. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LVI sesji?  
Jeżeli nie ma innych zmian, to Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad 
uwzględniający zmiany radni otrzymali w dniu sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek składa się z 27 punktów i przystąpił  do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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4) Przyjęcie protokołu nr LV/23 (55) z dnia 21 czerwca 2023 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z § 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LV Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr LV/23 z dnia 21 czerwca 2023 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 21 czerwca 2023 r. do 6 lipca 2023 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 lipca 2023 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania?    
Radny Kazimierz Kaca zadał pytanie w sprawie piątego posiedzenia zarządu z dnia 
14.07.2023 r. a dotyczącego przetargu na ścieżkę rowerową, jakie były ceny? Jakie wpłynęły 
oferty i o ile były przekroczenia?  
Starosta Włocławski powiedział, że w kwestii ścieżki Mostki – Kowal były ogłoszone dwa 
postępowania. W pierwszym postępowaniu była jedna oferta, kwota około 10,5 mln zł. 
Podjęto decyzję na drugie postępowanie. Wpłynęło w nim 5 ofert, z tego najniższa ok. 8,5 
mln zł. W budżecie była zaplanowana kwota  ok. 7,2 tys. zł, dlatego zdecydowano się na 
kolejne unieważnienie tego przetargu. Zarówno to było spowodowane kwotą oferty, ale także 
był tego drugi powód. Nierozstrzygnięty został jeszcze konkurs o dofinansowanie tego 
zadania, dlatego też nie chciało się podejmować ewentualnego ryzyka, nieotrzymania tego 
dofinansowania i robienia tego zadania ze środków własnych. Prowadzi się ciągłe rozmowy 
z Marszałkiem Województwa, z jego przedstawicielami. Na tę chwilę nie jest pewne czy ze 
starego okresu programowania wystarczy środków na ścieżki rowerowe. Czeka się jeszcze na 
ostateczną odpowiedź. Jeśli nie wystarczy, pojawia się nowy pomysł ogłoszenia konkursów 
w ramach nowej perspektywy dla samorządów, dla tych, które nie otrzymają dofinansowania 
ze starej perspektywy. Przede wszystkim czeka się na rozstrzygnięcie sprawy możliwości 
sfinansowania tego zadania, czy to ze starej perspektywy i wtedy byłaby konieczność 
wykonania do końca roku zadania, czy będzie możliwość z nowym naborem w tym roku. 
Wtedy można byłoby to zadanie wykonywać do wiosny przyszłego roku. Starosta ma 
nadzieję, że w najbliższym czasie wyjaśni się kwestia dofinansowania zewnętrznego. Starosta 
dodał, że ogranicznikiem wysokości tego zadania był przelicznik maksymalnego 
dofinansowania na kilometr, dlatego też złożono na maksymalne dofinansowanie na kilometr, 
dawało to całkowitą wartość zadania w okolicach 7,2 mln zł. Oferty są wyższe, trudno 
powiedzieć, co będzie w kolejnym postępowaniu. Jeśli będzie ze starej perspektywy, to trzeba 
pozostać na tym poziomie maksymalnym dofinansowania. Jeśli z nowej będzie się próbować 
zwiększyć wartość tego zadania i wystąpić o wyższą kwotę. 
Radny Kazimierz Kaca zadał pytanie w sprawie szóstego posiedzenia zarządu. Nie było 
przerwy, więc nie było możliwości zapoznać się z materiałem. Jakie będą rozstrzygnięcia? 
Radny Jerzy Pawłowski zadał pytanie w sprawie zamówienia, tj. dostawa i montaż tężni 
solankowej w ramach zadania inwestycyjnego - Powiatowe Centrum Zdrowia. Jakie 
argumenty spowodowały, że buduje się mini tężnię solankową? Czy odkryto tam jakieś 
źródło solankowe, czy w perspektywie to ma być konkurencja dla Uzdrowiska Ciechocinek, 
z tężniami solankowymi? 
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Starosta Włocławski odpowiedział na pytanie w sprawie rekonstrukcji czterech odcinków 
dróg, na które został ogłoszony przetarg. Jest to ważne i potrzebne przedsięwzięcie. 
Ogłoszono przetarg na cztery zadania, z podziałem na dwie części, jedna część to była droga 
Mostki - Kowal, Kruszyn – Choceń,  druga Wieniec – Włocławek i Chodecz – Lubień Kuj.  
Otwarto oferty, jeżeli chodzi o część pierwszą dotyczącego zadania Chodecz – Lubień Kuj. 
i Wieniec, to wpłynęły trzy oferty, najniższa ok.5,2 mln zł.  Zakładano na to zadanie około 3 
mln zł, także jest to o 2 mln zł więcej. W dniu dzisiejszym nie można dokonać rozstrzygnięcia 
tego przetargu, bo nie wiadomo,  jakie będą relacje pomiędzy wykonawcami i którą ofertę 
uda się wybrać, tym bardziej, że różnice są bardzo małe i wystąpiono o uzupełnienie 
dokumentów do wykonawców. W części drugiej dotyczącej dróg Mostki – Kowal i Kruszyn – 
Choceń, wpłynęła jedna oferta ok. 7 mln zł.  Jest to także ok. 3 mln zł więcej niż zakładano. 
Te zadania są bardzo ważne i potrzebne, dlatego też chce się znaleźć środki w budżecie, 
zarówno na jedno i na drugie zadanie. W dniu dzisiejszym proponuje się zmianę budżetową 
na tą część, na którą wiadome jest, że tego rozstrzygnięcia można niebawem dokonać, 
ewentualnego zwiększenia na drugą część, po rozstrzygnięciu, wykorzystując rezerwę, która 
jest przewidziana w budżecie i taki też plan przyjmuje się. Reasumując - kwoty są znacznie 
wyższe nic zakładano. Zdecydowano się na droższe, lepsze rozwiązanie, na 3 cm dywanik, na 
gorąco, ciepły, asfaltowy, żeby było to już na lata i żeby to zrobić. Zakładano, że 2 mln zł na 
całości będzie mniej. Warto te inwestycje zrobić i na jednej części można dokonać 
rozstrzygnięcia szybko, druga ze względu na małe różnice między wykonawcami - może 
chwilę potrwać, dlatego też ewentualnego zwiększenia dokona się wykorzystując rezerwy.  
Ważnym elementem jest element pogodowy, jeśli chce się to zrobić w tym roku, to jest się 
w najlepszym momencie, żeby ewentualnych rozstrzygnięć dokonać i przystąpić do tych 
robót. Tam, gdzie można, to kolejne ogłaszanie przetargów byłoby bezcelowe, tym bardziej, 
że nic nie wskazuje na to, że te ceny spadać będą, tym bardziej, że ogłaszane zostały kolejne 
duże programy dofinansowań. Pewnie większość samorządów zdecyduje się na zadania 
drogowe, z oczywistych względów. Tej pracy na rynku będzie bardzo dużo.  Na pytanie 
dotyczące tężni, to pojawiły się w realizacji tego zadania oszczędności w związku z zakupem 
wyposażenia medycznego ze względu przede wszystkim na kurs dolara, z czego należy być 
zadowolonym. To wyposażenie przetargów było tańsze, dlatego starosta wspólnie ze 
współpracownikami, z panem dyrektorem, uznali, że mini tężnia byłaby znakomitym 
uzupełnieniem tego obiektu, dla osób z jego korzystających. Zdecydowały walory 
prozdrowotne dla pacjentów. Nie ma to być konkurencja dla Uzdrowiska Ciechocinek. To nie 
tego pokroju tężnia. Jest to mini tężnia, która przy tym budynku będzie stała. Jest się po 
przetargu, koszt ok. 160 000 zł z wygenerowanych oszczędności na tym zadaniu, jako 
zdrowotne uzupełnienie tej inwestycji, jako ukłon w stronę mieszkańców, pacjentów 
korzystających z tego obiektu. 
Radny Kazimierz Kaca  zgłosił uwagę do Przewodniczącego Rady, że dobrym zwyczajem 
było  ogłaszanie przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty. Może wszyscy nie 
analizują, natomiast jest pewna grupa radnych, która analizuje i radny wystąpił z prośbę, żeby 
to wprowadzić na przyszłość. Są 3 strony sprawozdania i trudno przeanalizować materiał, jak 
się go otrzymuje na minutę przed sesją.  
Przewodniczący Rady powiedział, że rozpoczął  później sesję, 15 minut z myślą o tym, żeby 
zapoznać się ze sprawozdaniem. Przewodniczący przyjmuje uwagę i będzie ogłaszał przerwę.  
jak sobie radni życzą.  
Starosta Włocławski odniósł się do braku przerwy i powiedział, że prosił o maksymalne 
przyspieszenie sesji i jej przebiegu, bo dzisiaj jest otwarcie bardzo dużej inwestycji na terenie 
powiatu włocławskiego -  Centrum Dystrybucyjnego Dino, największego obiektu w Lubieniu 
Kuj. Otwarcie jest o godz. 11:00.  Starosta chciałby na tym otwarciu być i tak uzgodnił to 
z przedstawicielami firmy. Jest to ważna i potrzebna inwestycja.  Starosta chciał jak najwięcej 
spraw omówić i odpowiedzieć na zadawane pytania. W przyszłości te przerwy będą 
stosowane. Nie należy mieć pretensji do pana przewodniczącego.  
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Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszej dyskusji powiedział, że jeżeli nie 
usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 21 lipca 2023 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie 
Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
21 czerwca 2023 r. do 6 lipca 2023 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
7 lipca 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

6) Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania 
Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2022 roku.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Prokurator Rejonowy we Włocławku na podstawie art. 
72 § 1 ustawy Prawo o prokuraturze przedstawił na obrady Rady Powiatu informację o stanie 
przestępczości i jej zwalczaniu w powiecie w 2022 r.  
Przewodniczący poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 9 maja 2023 r. 
analizowała informację dotyczącą stanu przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania 
Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2022 roku. Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami 
„za” pozytywnie zaopiniowała informację. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie 
usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 21 lipca 2023 r. przyjęła informację.  
Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2022 roku stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.   
 

7) Informacja o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla 
województwa kujawsko – pomorskiego przeprowadzonych przez Inspekcję 
Ochrony Środowiska w 2022 roku.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów art. 8a ustęp 1 ustawy 
o Inspekcji Ochrony Środowiska, wojewódzki inspektor ochrony środowiska przedłożył 
Radzie Powiatu, na jej wniosek, informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 
znaczeniu dla powiatu.  
Przewodniczący poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 11 lipca 2023 r. analizowała informację 
dotyczącą wyników kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla województwa kujawsko 
– pomorskiego przeprowadzonych przez Inspekcję Ochrony Środowiska w 2022 roku. 
Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a 
głosu sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 lipca 2023 
roku przyjęła Informację. 
Informacja o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla województwa 
kujawsko – pomorskiego przeprowadzonych przez Inspekcję Ochrony Środowiska w 2022 
roku stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
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8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040. 

 
Przewodniczący Rady powiedział,  że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie zmian zawartych w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, jak i w budżecie powiatu.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że jeżeli chodzi o dochody, to w związku z urealnieniem 
kwoty odsetek od środków na rachunkach bankowych, zwiększa ich plan o 98 000 zł do 
poziomu 205 000 zł. Ponadto zwiększa się plan dochodów o kwotę 1 372 393,11 zł, 
w związku z końcową refundacją środków z projektu budowa Powiatowego Centrum 
Kształcenia Zawodowego na bazie Zespołu Szkół w Chodczu. Ta kwota składa się z dwóch 
pozycji. Kwota 606 570,17 zł - jest do kwota refundacyjna poniesionych przez powiat  
środków wyłożonych za środki unijne. Natomiast kwota 765 822,94 zł  stanowi zwiększenie 
poziomu dofinansowania do całego projektu. W pierwotnych założeniach dofinansowanie 
wynosiło 79,29%, w końcowym rozliczeniu dofinansowanie się zwiększyło do 85%, 
całkowitych wydatków. W związku z tym kwota dotycząca refundacji tego projektu, to jest 
1 372 393,11 zł.  Była też refundacja poniesionych wydatków w 2020 roku 51 973 zł. Ta są 
projekty Erasmus, które realizowane są przez placówki oświatowe, chodzi o wyjazd 
młodzieży za granicę. Zwiększa się dochody o kwotę 1 mln zł a w związku z otrzymaną 
akceptacją wniosku o dofinansowanie z Rządowego programu odbudowy zabytków na 
zadanie, które jest wpisane w zadania inwestycyjne - renowacja budynku Starostwa 
Powiatowego przy ulicy Cyganka 28. W związku z akceptacją i ukazaniem się tych list 
dofinansowań do obiektów zabytkowych wprowadza się też tą kwotę po dochodach, jak 
i również po wydatkach 1 mln zł angażuje się je na realizację tego zadania. Wcześniej była 
kwota 130 tys. zł na dokumentację, która była niezbędna, żeby ją wcześniej sporządzić. 
W związku z tym, wartość tego zadania to jest 2 130 000 zł, po wydatkach. Jeżeli też chodzi 
o stronę wydatkową, to zaistniała też pilna potrzeba zwiększenia planu wydatków na 
zadaniach drogowych, chodzi o zadanie rekonstrukcja nawierzchni drogi powiatowej Mostki  
- Kowal. Pierwotnie w planie było na to zadanie 2 298 000 zł. Z uwagi na złożone oferty, 
gdzie najtańsza z nich wymaga zwiększenia planu na te zadanie o 1 727 493 zł, jak i również 
drugie zadanie rekonstrukcja nawierzchni drogi powiatowej Kruszyn – Choceń, pierwotna 
wartość w planie 1 750 000 zł, zwiększenie 1 366 235 zł. To są te niezbędne potrzeby. 
Ponadto dokonuje się zmian w projekcie Budowa Powiatowego Centrum Zdrowia w ramach 
realizowanego dofinansowania z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego. Dofinansowanie wynosi 30 mln zł.  Zgodnie z przyznanym 
dofinansowaniem należy dokonać zmian zwiększających wydatki bieżące na promocję tego 
konkretnego projektu. Jest to też wymóg w tych działaniach z RPO, że promocja tych zadań 
musi być zrealizowana. W związku z tym, że w ramach tego dofinansowania dostaje się 
refundacje poniesionych wcześniej wydatków w 2021 r. i 2022 r. na roboty budowlano-
montażowe, należy dokonać niezbędnych zmian w źródłach finansowania według klasyfikacji 
budżetowej. Jeżeli chodzi o całą wartość projektu, ona nie ulega zmianie wynosi 62 687 062 
zł. W bieżącym roku wartość wydatków to 32 887 689,37 zł. Na remont budynku na ul. 
Cyganka zwiększa się środki  o 40 000 zł na zadaniu inwestycyjnym- zakup tomografu 
komputerowego wraz z rozbudową pomieszczeń przy Powiatowym Centrum Zdrowia. Była 
kwota 160 000 zł na dokumentację. Chodzi o pilną potrzebę wykonania eksporty Ppoż dla 
istniejącego budynku  przy ul. Szpitalnej w związku z rozbudową w dalszym czasie tego 
budynku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lipca 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
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Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się - 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Przewodniczący Rady przywitał przybyłego na sesję Pana Karola Matusiaka.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. . 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r.  zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2040 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023.  
 

Przewodniczący Rady  powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lipca 2023 
r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się - 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik  nr 17 
do niniejszego protokołu.  
 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia - 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stosownie 
do przepisów art. 53a ustawy o działalności leczniczej sporządził i przekazał podmiotowi 
tworzącemu raport o sytuacji ekonomiczno- finansowej jednostki za 2022 r. oraz prognozę 
sytuacji ekonomiczno – finansowej na lata 2023-2025. Do projektu uchwały dołączona jest do 
wiadomości uchwała nr 56/2023 Rady Społecznej przy Powiatowym Centrum Zdrowia - 
Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 
30 maja 2023 r.  
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Przewodniczący Rady poprosił panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 29  czerwca 2023 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia 
– Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 
r. Komisja jednogłośnie, czterema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 4 lipca 2023 r. analizowała projekt uchwały 
w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. 
Komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Jednocześnie poinformował, że w obradach udział bierze Pan Sławomir Paździerski – 
Dyrektor PCZ – SPZPS we Włocławku, który ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 21 lipca 2023 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się - 0  
2 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 
finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno – finansowej Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu.  
 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody Powiatowemu 
Centrum Zdrowia – Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku na zbycie nieruchomości.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie 
przez Powiatowe Centrum Zdrowia - Samodzielny Publiczny  Zespół Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, nieruchomości zabudowanej przy ul. Stodólnej 70 we 
Włocławku, jako  zbędnej w związku z oddaniem do użytku budynku nowej siedziby PCZ.  
Poprosił panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i  Spraw Społecznych 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 14 lipca  2023 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący wyrażenia zgody Powiatowemu Centrum Zdrowia – Samodzielnemu 
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Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na zbycie 
nieruchomości przy ul. Stodólnej 70 we Włocławku. Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami 
„za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 21 lipca 2023 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się - 0  
2 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody Powiatowemu 
Centrum Zdrowia – Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych 
we Włocławku na zbycie nieruchomości stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody 
Powiatowemu Centrum Zdrowia – Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku na zbycie nieruchomości stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu.   
 

12) Apel Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wsparcia i ochrony rolników 
dotkniętych brakiem płatności za dostarczone płody rolne. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska pismem 
z dnia 11 lipca 2023 r. powołując się na przepisy paragrafu 10 ustęp 2 Statutu  Powiatu 
Włocławskiego zwróciła się z wnioskiem o podjęcie na najbliższej sesji Rady Powiatu we 
Włocławku apelu wyrażającego wolę lokalnej wspólnoty samorządowej w kwestii braku 
płatności za dostarczone płody rolne.  
Stosowny Apel radni otrzymali w materiałach na sesję.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad Apelem. 
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 11 lipca 2023 r. opracowała projekt apelu 
Rady Powiatu we Włocławku dotyczący wsparcia i ochrony rolników oraz braku płatności za 
płody rolne. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt, jednocześnie wystąpiła do 
Przewodniczącego Rady z prośbą o skierowanie go pod najbliższe obrady rady.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Marek Jaskulski  stwierdził że nigdy apeli, zabiegów nie za dużo, tym bardziej, że 
jest się poważnym gremium reprezentującym prawie stu tysięczny powiat, który był zawsze, 
jest i będzie skazany na rolnictwo, niezależnie od tego, co mówią na temat rolnictwa, na temat 
substytutów, żywności itd. Będzie to rolniczy powiat i będzie to powiat związany 
z rolnictwem.  Niemniej jednak w skuteczność wszelkich apeli radny nie za bardzo wierzy, bo 
wiadomo, „wśród wielu przyjaciół zawsze psy zająca zjadły”. To już 250 lat temu Krasicki 
napisał. Radny uważa przede wszystkim - co można w ramach obecnego prawa? - 
napiętnować nieuczczonych biznesmenów, podmioty i kupujących. Radny uważa, że do nich, 
do takich, w dużej mierze, chociaż nie w 100%, miano złodziei, bo jeśli ktoś kupuje nie mając 
płynności finansowej i kupuje duże ilości, czy żywca, zboża i tak dalej, to świadomie naroża 
innych na pewne problemy, na to, że tych pieniędzy nie otrzymają. Radny uważa, że powinna 
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być, jeśli to jest prawnie możliwe, bo te podmioty mają prawników, którzy ich skutecznie 
bronią, informacja o braku płynności finansowej, bądź zagrożeniu. Radny nie wie, w jaki 
sposób, ale tą informację, dany rolnik powinien móc otrzymać, żeby on wiedział, co mu grozi, 
w przypadku, jeśli ktoś go tam nęci lepszą troszkę ceną, ale w zamian za to, co mu grozi, jeśli 
się zada z nieodpowiednym, miało wiarygodnym partnerem. Być może zmienić, jeśli chodzi 
o kwestie finansowe, przepisy finansowe, zasady skupu. Radny nie wiem, czy to jest prawnie 
możliwe, ale może wprowadzić, jeśli nie całość, to ponad połowę wartości transakcji od ręki 
w danym dniu. Wówczas nie będzie niebezpieczeństwa tych 3 tygodni, 8 dni, 2 tygodni, 
w którym się wiele może zdarzyć i nawet ten skupujący może uciec i być nieuchwytny. 
W takiej sytuacji jest możliwość „złapania go za klapę marynarki i przywołania, w brutalny 
sposób, do porządku”. Jak najbardziej słuszne są wszelkiego rodzaju apele.  Tu jest potrzebna 
zmiana gruntowna prawa, napiętnowanie złodziei, zamykanie złodziei, w jakiś bezpośredni 
sposób wchodzenie na majątek, który został szybko przekazany bliskim danego człowieka, 
który nieuczciwie skupuje. Jeśli nie podejmie się bardzo radykalnych środków i to będzie to  
sztuka dla sztuki, a nadchodzę żniwa, mimo wszystko sporej sprzedaży zboża zwłaszcza na 
glebach najlepszych, bo one obroniły się przed skutkami suszy, znowu będę kolejni 
poszkodowani i problem będzie.  
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że podziela stanowisko pana Jaskulskiego, że ten apel 
jest bardziej takim działaniem propagandowym, ale działaniem, które jest apelem. Apel 
można wysłuchać albo go wyrzucić do kosza. Nie można wymienić tej firmy, z imienia 
i nazwiska, że to oni kradli, że oni nie zapłacili,  tylko złodziej jest chroniony szczególnie, a 
uczciwy obywatel jest traktowany jako przestępca, nie ma żadnej ochrony prawnej. Radnemu 
wydawało się, że kiedy pan przewodniczący zaprosił na dzisiejsze posiedzenie sesji 
parlamentarzystów, w tak ważnej sprawie dla mieszkańców, to jeżeli sami osobiście, nie 
mogli być, to przynajmniej ich przedstawiciele, powinni się na tej sesji pojawić. Dobrze, że 
zdesperowani rolnicy nie przejechali dzisiaj popatrzeć, jak to parlamentarzyści bronią ich 
interesów, bo to rzeczywiście hańba. Radny zastanawia się, co trzeba zrobić, jakie trzeba 
popełnić przestępstwo, żeby instytucje, które są do tego powołane, żeby one były w stanie 
z mocy prawa podjąć działania, że ktoś kradnie, jest przestępcą. Radny doszedł do smutnych 
doświadczeń, że można kraść  i nikt nikomu nic nie zrobił. Czasy, kiedy złodzieje pracowali 
w kamieniołomach  i to niestety kończyło się tragicznie dla nich, było już i  minęło, że teraz 
żyje się w innych czasach, jest się ludźmi, ma się swój etos, swoje zasady, ale pewnie nic by 
się nie stało, jeżeli do tego służby powołane, np.: policja i prokuratura, mając na uwadze  
informacje, które są wszędzie dostępne, podjęłyby działania i te osoby zostałyby skazane, że 
są złodziejami i raz w tygodniu na rynkach w tych miejscowościach, gdzie kradli, pojawiłyby 
się z napisy, że są to złodzieje i odrabiają w czynie społecznym. Jest to kara psychologiczna 
i może wtedy by się bali, a w tej chwili  złodzieje mają się dobrze natomiast mieszkańcy,  
mają się źle, bo to nie tylko dotyczy rolników, bo dotyczy firm, które sprzedają mieszkania, 
które udzielają kredytów, którzy oszukują. Wszyscy są bezpieczni, mają się dobrze. Radny 
sam próbował poinformować odpowiednie służby, które się tym zajmują, to usłyszał, że 
każdy musi indywidualnie to zrobić. Również starał się radny dotrzeć do parlamentarzystów, 
to albo te osoby nie miały czasu, albo mówiły, że  pan minister rolnictwa już zapewni pomóc 
dla tych osób. Radny chciałby usłyszeć, jaką to pomóc pan minister zapewnił dla osób, 
których okradziono, którym nie zapłacono? Jest to problem i pewnie po latach, choć radny ma 
nadzieję, że szybciej się okaże, że ta afera, która dotknęła część mieszkańców powiatu 
włocławskiego, to afera Amber Gold i wtedy radny nie chciałby, aby się okazało, że jakiś 
stryjek, wujek, albo ktoś inny, maczał w tym palce i pomagał ewentualnie tuszować sprawę. 
Informacje, które w tym czasie wszędzie są zapisane i wszędzie do nich można dotrzeć i nad 
tym się zastanowić. Dzisiaj na sesji nie ma nikogo. Radny jest ciekawy czy na tych 
imprezach, które za chwilę będą, to te osoby będą. Czy tam znajdą czas i tam się pojawią, 
i będą chwalić jak jest dobrze? Dlaczego ich teraz nie ma? Radny nie mówi, że trzeba to robić 
na siłę, ale trzeba mieć honor, ambicję,  jeżeli jest się parlamentarzystą wybranym, żeby 
reprezentować tych maluczkich, tych, którzy są bezsilni i bezradni. Wypadałoby z mocy 
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prawa, żeby taką pomoc zapewnić, dla przyzwoitości, nawet jeżeli to jest niezgodne 
z prawem, to jeżeli parlamentarzysta, boi się zgłosić do prokuratury, boi się zgłosić do 
ministra sprawiedliwości albo do innych instytucji, to co ma powiedzieć taki spokojny, 
normalny człowiek, którego wszyscy straszą i, który jest narażony na szykany? Radny nie 
chce  przypominać historii, że kiedyś na tym świecie parlamentarzyści za swoje działania 
płacili życiem i zdrowiem. Te czasy minęły. Odrobinę przyzwoitości od tych wszystkich, 
którzy reprezentują radnego trochę wyżej oczekiwałby. Radny myśli, że dożyje tych czasów, 
kiedy złodziej będzie się bał, bo kradnie a uczciwy obywatel będzie miał zapewnioną ochronę 
i bezpieczeństwo, i będzie czuł się, że żyje w bezpiecznym kraju. Tak się radnemu wydawało, 
że tak jest i jest radny przekonany, że jeżeli nawet rządzący z wszystkich opcji popełniają 
błędy, to jeszcze mają czas, żeby to zmienić. Radny rozumie, że ten apel wyśle się. Ten apel 
to będzie na tej zasadzie, że biorąc pod uwagę statystykę, to ileś osób za dużo pije alkoholu 
i jest to naganne. I tutaj też tak będzie. Wszyscy to przyjmą, natomiast efekt będzie taki, że 
nie będzie z tego żadnego efektu finalnego. Firma, która tutaj była powodem do tego 
wystąpienia Komisji Rolnictwa, ma się dobrze, prowadzi obrót. Nikt w tym temacie nie może 
zrobić i ewentualnie prowadzi rozmowy ze swoimi wierzycielami i tłumaczy, że to wszystko 
będzie dobrze. Nie jest dobrze, bo liczba pokrzywdzonych jest duża, kwoty są od 900 000 zł 
do kilkunastu tysięcy, zależnie od podmiotu. Jest to problem poważny w skali powiatu, 
również w skali kraju, że takie firmy czują się bezkarnie i nikt nie może w tym temacie 
zrobić. Radny mówi tutaj o instytucjach, które są do tego powołane, bo nikt nie powie, że 
urząd skarbowy nie orientuje się, biorąc pod uwagę teraz ilość sprawozdań, przesyłanych 
dokumentów, że taka firma zaczyna mieć problemy finansowe. Nikt nie powie, że służby 
specjalne w postaci policji, nie mają takich informacji, bo system donosów, informacji 
przesyłanych jest tak szeroka, że wszystko wiedzą. W tych sprawach ważnych wszyscy 
pierwszy raz słyszą. Nikt o tym nie wie i nikt nie chce pomóc. 
Radny Roman Tomaszewski  poinformował, że obecnie ta firma nadał działa, ta firma 
nadała wysyła oferty skupowe.  Radny nie wie, kto zaryzykuje, ale pewno tacy się znajdą, bo 
może zachęci ich wyższa cena, czy jakieś inne czynniki lub obietnica. Dla radnego jest to 
zastanawiające, jak polskie państwo do takich sytuacji może dopuszczać.  Bo to chyba trzeba 
wnioskować do każdego z polityków, do rządzących. Radny ma przeświadczenie, że głos 
ludzi uczciwych gdzieś tam grzęźnie w tłumie, a ci, którzy chcą oszukać, to można  
powiedzieć, że polskie prawo nie piętnuje tych, którzy oszukują. Przykładów radny ma ze 
swojego życia zawodowego, a jednocześnie przykład tutaj ewidentny firmy z terenu powiatu. 
Radny zastanawia się jeszcze nad jednym, że nikt nie widzi tego problemu, że materiał, który 
został skupiony przez tą firmę, on w odpowiednim czasie musi być przetworzony. On jest 
zakonserwowany. Radny nie chce mówić czy to jest 2 ha czy 1,5 ha.  Ale na takim areale 
nadal ten materiał w postaci zakiszonej kukurydzy jest przechowywany. Radny nie wie czy 
ktoś tym chce się zająć, żeby to chociażby w jakiś sposób w dużej mierze te pieniądze 
odzyskać. Za dwa, trzy miesiące to będzie się nadawało tylko do utylizacji. Jeżeli już w dużej 
mierze, to, co zostało skupione, żeby się nie zniszczyło bezpowrotnie. Radny zna sytuację, że 
niektórzy rolnicy chcieli wręcz odebrać to, co sprzedali, niby sprzedali. Niestety, instytucje 
takie i inne, które mają prawo jako pierwsi do rozliczeń, nie pozwalają. Radny nie chciałby 
negować, ani mówić, że ktoś jest bezpośrednio złodziejem, może sytuacja, może zbyt 
optymistyczne podejście do biznesu, ale na pewno są stratni ludzie, którzy pracują czasami 
pokoleniami na to, żeby żyć i godnie żyć. 
Radny Włodzimierz Kaczmarek powiedział, że radni otrzymali apel Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie wsparcia i ochrony rolników dotkniętych brakiem płatności za 
dostarczone płody rolne. Radny zapytał, kiedy i na jaki adres wysłano pismo do Niezależnego 
Samorządnego Związku Zawodowego Rolników Indywidualnych Solidarność?  Był zarzut,  
że parlamentarzyści, tak samo związkowcy, że ich dzisiaj nie ma. 
Przewodniczący Rady powiedział, że zaproszenie na dzisiejszą sesję zostało wysłane do 
parlamentarzystów. Apel będzie wysłany dopiero po dzisiejszej sesji, jeżeli dzisiaj radni 
podejmą apel. Przewodniczący sam  nie mógł wysłać tego apelu do instytucji, związków 
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zawodowych. Z tego, co Przewodniczący Rady wie, to związki zawodowe działają też w tym 
temacie i Izba Rolnicza. Ten temat nie jest od dzisiaj, jedynie przewodniczący chciałby 
zwrócić uwagę na to parlamentarzystom,  żeby zmieniło się to faktycznie, jak to mówi radny 
R. Tomaszewski, to prawo, które powinno być bardziej skrupulatne dla kupujących. Jeżeli 
ktoś bierze kredyt  np. na kupno danego produktu, to powinien bank też nadzorować, żeby 
300%-400% więcej nie skupił tego towaru, żeby była płynność finansowa. Jeżeli ktoś 
przeinwestuje i potem chce ogłosić upadłość firmy, to nie jest tędy droga. Powinny  być jakieś 
instrumenty, które nie dopuszczałyby do upadłości firm, bo to potem tracą tylko ci, którzy  
dają swój towar i dlatego ten apel jest zasadny, aby parlamentarzyści zmienili przepisy prawa, 
bo niestety rada nie jest władna.  Wybrało się najlepszych i oni powinni reprezentować 
interesy wszystkich ludzi, żeby nie dopuszczać do sytuacji malwersacji, żeby nie dopuszczać 
do głupoty ludzkiej. Nie można powiedzieć, że ktoś działa perfidnie, że wszyscy są 
złodziejami, bo że ktoś przeinwestował, ale to też jest na to prawo i się to nie powinno 
umarzać takich płatności.  Te płatności powinny być spłacone np.  do końca życia, a nawet 
potomni. Jeżeli ktoś ma jakiś majątek, wchodzi w firmę, to powinien zabezpieczyć to swoim 
majątkiem i majątek nie powinien być mały. Jeżeli spółka ma wkład po 5 – 10 tys. zł czy 20 
tys. zł, a zakup danego produktu (nie musi być zboże) i potem nie płacą, ogłaszają upadłość 
i ktoś na tym cierpi a ten właśnie niby złodziej się cieszy, że mógł kogoś oszukać. Jest luka 
w prawie. Przewodniczący chciałby zwrócić uwagę parlamentarzystom, żeby przygotowywali 
akty prawne, które byłyby zabezpieczeniem dla wszystkich.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że jeszcze do niedawna, kiedy rolnik przechodził na 
emeryturę musiał zdawać gospodarstwo niezależnie czy to był hektar czy 15-20 hektarów, 
przy relatywnie niskich emeryturach to było uderzenie w tych rolników.  Przy dobrej woli 
tych dwóch ludzi związanych z tym terenem, którzy relacjonowali postęp w tej dziedzinie, to 
trwało to chyba z pięć lat. Wreszcie kilka miesięcy przed śmiercią tego posła udało się 
i obowiązuje. Prosta sprawa i ile to trwało?  Do tego wszystkiego potrzebna jest dobra wola 
i dlatego są pewne możliwości np. są wystosowywane zaproszenia. Na dożynki każdy ma 
prawo wstępu czy rolnik, czy nie rolnik,  gość, polityk. Może ograniczyć, bo to będzie bardzo 
gorący okres i takie apele, przekazy ze strony polityków, potencjalnych posłów, byłych 
posłów, przyszłych posłów będą się ukazywały, tym bardziej, że trzeba będzie ograniczyć do 
5 minut wystąpienia, bo przynajmniej kilkudziesięciu będzie chciało się wypowiedzieć 10 
września, tj. miesiąc przed wyborami. A może dać głos dobrym rolnikom, dobrym 
przedsiębiorcom związanym z rolnictwem, ludziom, jak branża weterynaryjna i inna, którzy 
niech się wypowiedzą, bo oni czują te sprawy a ograniczyć tym panom, to będzie jakiś 
pstryczek,  żeby nie było takich przekazów pod publiczkę. Ci ludzie, kiedy przychodzi okres 
kampanii i różnego rodzaju uroczystości, na których zjawiają się gremialnie, jak pan 
wicestarosta  powiedział i troszkę im wtedy ograniczyć ten czas, kosztem autentycznych 
dobrych, młodych często dobrze rokujących rolników.  
Radny Kazimierz Kaca podziękował panu W. Zawidzkiemu, za to, że na Komisji Budżetu 
i Finansów że ten temat po raz  pierwszy został poruszony. Radny zapytał czy to jest 
stanowisko zarządu, bo zarząd ma większe możliwości prawne, mimo całego szacunku do 
Komisji Rolnictwa. Na komisji radny zdał pytanie panu Wierzowieckiemu, bo jest z tego 
okręgu wyborczego. Wtedy padły 2-3 zdania i z tego nic nie wynikało, że rada się tym zajmie. 
Dobrze, że się tym zajęła.  Na sali obrad jest 4 członków zarządu i nigdy nie ma  sytuacji 
bezprawnej, nie ma sytuacji niemożliwej.  Powiat  prawie 90 tysięczny powinien być 
wysłuchany. Jaki efekt z tego będzie, to się zobaczy.  Radny poprosił wicestarostę, żeby 
więcej przybliżył informacji, z kim rozmawiał? To są sprawy istotne i ważne, a zarząd jest 
organem wykonawczym. Radny chciałby usłyszeć więcej od zarządu. Była audycja 
w telewizji Polsat. Była przedstawiona sytuacja rolników.  A czego radni mają się bać? 
W sprawozdaniu nic nie ma na ten temat. Może zarząd się zajmie tym tematem, przygotuje 
opinię prawną. Dobrze by było nawiązać kontakt z gminą, która ma rejestry osób, które 
prowadzą działalność gospodarczą.  To jest bardzo istotna sprawa. Poszkodowani są rolnicy 
z powiatu włocławskiego. Nie można tego zostawić bez echa. Radny poprosił o przybliżenie 
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sprawy przez wicestarostę. Kiedyś na sesję przybył Poseł na Sejm RP i przewodniczący 
zmienił porządek obrad, żeby najpierw wypowiedział się poseł.  Poseł mówił płomiennie, że 
będzie się interesował. Jeżeli byli poinformowani parlamentarzyści z tego terenu, to dobrze 
byłoby wysłuchać, co teraz mają do powiedzenia. Nie ma sytuacji bez wyjścia. Tam są osoby 
poszkodowane nawet o milion złotych. Skupowali od rolników. Na ten temat ktoś musi 
zabrać głos, ktoś powinien zająć się tym tematem, bo w przeciwnym wypadku, to dosyć, że 
taka sytuacja jest na wsi jaka jest, to jeszcze będzie się to pogłębiać.  Radny zgadza się 
z przewodniczącym, że nie można było wysłać wcześniej apelu, jak nie ma uchwały rady 
powiatu.  Radny poprosił wicestarostę o przybliżenie sytuacji. Jeśli  ktoś prowadził rozmowy, 
były zaproszenia, to radni powinni o tym wiedzieć.  Czy apel coś da – trzeba mieć nadzieję.  
Radny Włodzimierz Kaczmarek powiedział, że chciał wiedzieć dokładnie czy na te 21 
podmiotów  czy było coś wysłane. Radny wie, że po uchwale dopiero powinno być wysłane. 
Padł zarzut na sali, że nikogo z tej listy nie ma. Radnego to zabolało, bo jako związek 
zawodowy nic o tym nie wiedziano. Na pewno pozostałe osoby też nie wiedziały, jedynie 
z prasy, z telewizji, jakiś dyskusji.  Było powiedziane, że było wysłane i że nikogo nie ma.  
A to, że zakład nie zapłacił, to rolnicy też się rozliczają finansowo i powinni mieć 
uregulowane a jeśli zakład nie reguluje i sobie działa dalej, to nie tylko jest wina rolników, ale 
i urzędników, którzy gdzieś po drodze wyrażają zgodę na to, żeby zakład mógł funkcjonować,  
mógł egzystować, ktoś go musiał rejestrować.  
Pan Jan Ambrożewicz - Wicestarosta powiedział, że nie ma obecnie pana starosty, więc 
ciężko wypowiadać się, bo nie chciałby, aby było odebrane, jako że to jest stanowisko 
wicestarosty, a tak to nie powinno być.  Po wniosku, który złożyła Komisja Rolnictwa, grupa 
radców prawnych zastanawiała się, jakie działania podjąć i żeby nadać rangę sprawy. Doszło 
się  do wniosku, że powinien być to apel, stanowisko rady. Zrodziło się potem, że ma to być 
apel, czyli tak jak gdyby najmniej dotkliwe dla osób, do których to wysyła się. Jest to zdanie 
wicestarosty. Z racji tego, że jednak rada stanowi o rozwoju małych ojczyzn, jakimi są gminy 
i powiat, wicestarosta zdaje sobie sprawę,  że jest to sytuacja trudna. Wicestarosta  nie może 
wychodzić z informacjami, które posiada, poza te, które podał. Wicestarosta miał już taką 
sytuację,  że powiedział, to od razu miał telefon z instytucji, że sobie pozwala za dużo.  Jeżeli 
jest problem, to trzeba o tym mówić. Jeżeli ma się bać o tym mówić, to  taki normalny 
człowiek to powinien, np. zamknąć się w domu i nie wychodzić przez dwa miesiące.  
Wicestarosta  też wtedy o tym nie powiedział, ale dopowie teraz, że właściwie rozumie, że to 
wcale nie musi być bezpośrednia wina, ogólnie mówiąc, podmiotów, które doprowadziły 
w sposób pośredni do takich skutków ponieważ sytuacja, która wystąpiła w naszym kraju 
była na tyle trudna i skomplikowana, że w tym temacie również interweniowała Unia 
Europejska, interweniował rząd, przede wszystkim parlamentarzyści, którzy podejmowali 
stosowne  uchwały.  Jak wicestarosta rozmawiał z tymi osobami, to mówili, że tak się robi. 
Prowadząc swój biznes przez ileś lat,  podejmując działania, trzeba było brać pod uwagę, 
jakie te działania przyniosą skutki. Teraz również pracując w Starostwie jako urzędnik,  
podpisując dokumenty, wicestarosta musi brać pod uwagę, jakie one przyniosą skutki. 
Wicestarosta nie może udawać, że podpisał, nie wiedział, bo ktoś dokument podsunął. 
Przynajmniej musi  sobie zdawać sprawę, że ona może nieść negatywne skutki i teoretycznie 
za te skutki powinien ponosić odpowiedzialność. Z ponoszeniem odpowiedzialności przez 
urzędników wiadomo jak to jest, że musi być wyrok sądu, że odpowiedzialność urzędnika 
fizycznie ona nie istnieje. Natomiast to, że ktoś na etapie wyższym podjął taką a nie inną 
decyzję, że był towar, który był znacznie tańszy i można kupić, to chyba kto, jak kto, ale te 
instytucje mają specjalne sztaby prawne, wybitnych urzędników, którzy prowadzą analizę 
rynku i mogą przewidzieć, że takie czy inne skutki przyniosą takie efekty. Wicestarosta nie 
chciałby robić „polowania na czarownicę” i tłumaczyć bezpośrednio, że to jest ktoś winien, 
ale jest tych osób winnych o wiele więcej i to wszystkie osoby przynajmniej publicznie 
powinny powiedzieć – „tak to my poprzez swoje, może nie do końca obiektywne działania, 
bo działaliśmy pod wpływem emocji, doprowadzili do takiej sytuacji”. Temu klientowi, który 
odstawił te swoje towary albo został oszukany, to nie oszukał go nikt inny, tylko ten podmiot, 
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który ten towar od niego kupił i nie zapłacił, i teraz dochodzi do takiej sytuacji, że właściwie 
podmioty tłumaczą, że im umowy wypowiedziano, wiele rzeczy zrobiono a co ma klient 
powiedzieć, który zainwestował 900 000 zł czy 1 000 000 zł i który nie otrzymał środków 
finansowych? Czy on nie ma rodziny, czy on nie ma potrzeb żadnych, czy on musi spać na 
ulicy?  Nie o to tutaj chodzi.  Trzeba stworzyć procedury, które będą chroniły normalnych 
obywateli, że normalny człowiek będzie się czuł bezpiecznie bez względu na to, kto będzie 
rządził i kto będzie za to odpowiadał. Ta osoba, której się udowodni winę, że próbowała 
oszukać i kraść, ona będzie napiętnowana i nie będzie mogła otwierać za chwilę drugiej 
działalności i robić to samo. Wicestarosta stwierdził, że nie będzie wymieniał firm z terenu 
powiatu. Jedyna firma z powiatu, która zbankrutowała zapłaciła wszystkie należności swoim 
dłużnikom, ale to był jeden, jedyny taki przykład w powiecie włocławskim, o którym 
wicestarosta wie. Nic się nie zmienia i to jest problem. Od tych małych będzie zależało wiele, 
bo jak się pójdzie do urn wyborczych, to będzie miało się prawo też zastanawiać czy te osoby 
to one reprezentują również mój interes, jakim jest bycie Polakiem, mieszkania 
w bezpiecznym kraju, czucia się spokojnym  i bezpiecznym. Wicestarosta chciałby, aby 
parlamentarzyści o tym pamiętali i wiedzieli, że jak się pójdzie do urn wyborczych, to się 
będzie nad tym długo zastanawiał, tak jak oni się zastanawiają teraz nad tym czy ewentualnie  
pomóc tym, którzy teoretycznie zostali oszukani czy nie. Wicestarosta rozumie, że zbliżają się 
wybory, ale to jest wspólny interes. Żyje się w jednym kraju i parlamentarzyści też pracują,  
zresztą wszystkie instytucje i dostają za to określone wynagrodzenie a tylko uczciwość 
powoduje to, że jedni chcą o tym mówić a drudzy udają, że tematu nie ma. Urząd skarbowy 
nie wie, że klienci mają problemy z płatnością? Może  nie wiedzą, bo w tamtym roku nie było 
VAT-u.  Jakby nie płaciły firmy VAT-u,  to by urząd skarbowy ścigał,  ale było zwolnienie 
z VAT-u, VAT  był zerowy czyli nie płacili  VAT-u, czyli być może to był problem, ale 
wicestarosta nie wie, dlaczego w pewnym momencie można było zareagować i dać 
informacje, że trzeba uważać, bo takie a  takie firmy mogą mieć problemy. Jakby dzisiaj 
wejść w KRS i spróbowałoby się doszukać, jakie są firmy, które są w procesie 
restrukturyzacji, to jest „mistrzostwo świata”.  Niektóre informacje są płatne, niektóre są 
ciężko dostępne, ale są. Co może zrobić taki klient, który prowadzi biznes mały? Być może 
ten apel da wiele do myślenia tym instytucjom i na przyszłość zastanowią się, że powinni 
obywateli reprezentować. Wicestarosta powiedział, że chciałby uspokoić pana 
W. Kaczmarka. Wicestarosta nie mówił, że zostały wysłane zaproszenia do wszystkich, ale 
osobiście prosił pana przewodzącego, żeby wysłać do parlamentarzystów, bo to są chyba 
najbardziej osoby kompetentne, które w tym temacie mogą zrobić najwięcej z racji tego, że 
mają immunitet poselski, mają możliwości prawne oddziaływania i nikogo nie muszą się bać, 
natomiast mogą  reprezentować obywateli. Parlamentarzyści tak robią, tylko może dzisiaj 
z różnych racji, z racji różnych spraw, które mają dzisiaj do załatwienia nie przyjechali na 
sesję, ale może panu przewodniczącemu taką informację przekażą, że takie i takie działania 
podjęli i z tego tytułu wicestarosta bardzo by się cieszył, że są osoby, instytucje, które chcą 
reprezentować obywateli. Wicestarosta nie może powiedzieć, u kogo bezpośrednio był, ale 
był u większość parlamentarzystów, którzy mają wpływ na to działanie i niestety wszędzie 
usłyszał podobną odpowiedź. I to niestety martwi i wydawało się, że nawet, jak będąc jako 
radnym, wybranym przez mieszkańców, to wypada powiedzieć o sprawach trudnych, 
o których mieszkańcy mówią i które ewentualnie rada powiatu czy zarząd, czy pracownicy 
mają to uwzględnić. Wicestarosta nie musi się na tym znać jako radny, czy te działania są 
prawne, czy nie, jest przekonany, że tak było. Swego czasu pani prokurator przysłała 
zapytanie czy jest pan w posiadaniu informacji, z których wynika, że ktoś popełnił 
przestępstwo albo doszło do jakiś tam nadłożyć? Wicestarosta mógł taką informację złożyć, 
czy w tej chwili te osoby takiej informacji nie mają, jakie te informacje muszą być. Czy ktoś 
musi skoczyć z okna, popełnić samobójstwo albo umrzeć z głodu, to wtedy dopiero będą 
działania, to wtedy będą się zastanawiać – jacy byliśmy mądrzy, tylko że nic się nie zrobiło. 
Wicestarosta podziękował, że radni mają odwagę ten temat trochę rozwinąć, bo obawiał się, 
że będzie krótka rozmowa, kurtuazyjne stanowisko. Jest to temat istotny dla wszystkich 
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mieszkańców, nie tylko dla tych, dla których firma, o której w domysłach można mówić, bo 
takiej sytuacji, gdzie są nieuczciwi  płatnicy jest o wiele więcej, nie mówiąc, chociażby o tych  
artykułach, które są na DD, że ktoś łodzie produkował  i mówił, że on nie jest oszustem, bo 
oszust to unika, on będzie płacił, z 7 lat albo ze 20 lat, ale to jest inna sprawa. I to jest 
małostkowość prawa, że prawo kary dla złodzieja, oszusta powinna być szybka i dotkliwa, to 
wtedy byłaby to kara. U nas  dotkliwe kary są to tylko za fotoradar, bo są skuteczne i szybkie. 
W przypadku pozostałych kar jest problem.  
Radny Roman Tomaszewski poinformował, że w KRS ta firma nie ma żadnych upadłości, 
czy też długów, czyli jest problem, a firma działa legalnie. 
Radna Ewa Kończyńska stwierdziła, że przesłuchuje się tej dyskusji i dochodzi do wniosku, 
że radni nie są w stanie prawa zmienić. Można tylko, jako wybrańcy powiatu, reprezentować 
mieszkańców. Nie tylko apelować, ale chyba jest takie prawo, że zgłosić ten problem do 
prokuratury na piśmie, do urzędu skarbowego na piśmie, do policji na piśmie, żeby ci ludzie 
dostali. Parlamentarzyści, według radnej, będą rozliczeni w wyborach za to, co zrobili albo 
czego nie zrobili. Jeżeli nie chcą robić, to nie będą parlamentarzystami.  Niech będą ci, co 
chcą pracować na rzecz mieszkańców. Radni, jeżeli wiedzą, że chodzą po świecie oszuści, nie 
odpowiadają za swoje oszustwa, to trzeba zgłosić to, że popełnili przestępstwo. Jest wiedza 
od pokrzywdzonych, więc chyba jest prawo zgłosić to. Nie jest prawdą, że ktoś nie jest 
karany szybko, bo na przykład radna opóźniła się z podatkiem 3 miesiące i została wezwana 
do urzędu skarbowego i dostała karę pieniężną, i musiała zapłacić. Być może, że  niektórzy są 
karani, a niektórzy nie są karani, ale kary bywają, więc tutaj w czymś innym leży chyba 
problem, że niektórych się każe, niektórych się nie każe. Radni prawa nie zmienią nawet nie 
wiadomo, co by tu powiedzieć. Prawo mogą zmienić inni wybrańcy, nie radni.  Rzeczywiście 
na takie spotkania trzeba zapraszać tutaj, ale również można ich zapraszać na zarząd.  Radna 
zapytała zarząd – czy ten temat był poruszany na zarządzie i czy ktoś się zaangażował, żeby 
ten temat dalej posunąć w sensie takim, żeby zgłosić do właściwych służb. To, że na sesji 
wicestarosta powie, że ten człowiek oszukuje, to nic nie da. To trzeba zgłosić na piśmie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że temat został wyczerpany i wszyscy jednogłośnie są 
zaniepokojeni sytuacją ekonomiczną rolników i na pewno wszyscy chcą, żeby to prawo 
zostało zmienione, aby nie dało perspektyw przeszłym złodziejom, żeby mogli oszukiwać 
społeczeństwo i to w każdej branży. To prawo trzeba poprawić, żeby nie było takich tragedii. 
Jak ktoś nie połaci jakiś czas, to powinien też zapłacić odsetki, bo prawo idzie w dwie strony.  
Jak się zalega z płatnościami np.: za energię, opłatę za używanie telefonu, czy w innych 
sytuacjach trzeba zapłacić nawet parodniowe kary. Przewodniczący jest za tym, aby te odsetki 
zostały wypłacone rolnikom, którzy zostali poszkodowani. Pytanie – skąd pieniądze? Czy 
podatnicy mają dać rolnikom czy instytucje, które skupowały dane produkty? 
Przewodniczący jest za tym, aby znaleźć winnego.  Wina jest na pewno w połowie wielu osób 
i przewodniczący nie chciałby, aby podatnicy musieli zwracać pieniądze rolnikom. Może 
jednak społeczeństwo udzieli kredytu tym rolnikom, żeby mogli egzystować, żeby mogli dalej 
się rozwijać. Ten Apple ma być skierowany do parlamentarzystów, do ministerstwa, żeby 
udaremnić na przyszłość takie sytuacje, żeby takiej sytuacji nie było, żeby nikt nie był 
poszkodowany, żeby nie było tragedii w rodzinie, żeby nie było takiego niesmaku. 
Przewodniczący wyraził nadzieję, że za tym apelem będą wszyscy radni.  
Radna Ewa Kończyńska  powiedziała, że nie wie czy jest to możliwe, ale jednak poprosiła, 
żeby ten Apel jeszcze z jakimś pismem przewodnim wysłać, że prosi się o zajęcie się 
problemem ludzi, którzy oszukują rolników. Ten Apel, żeby dostali prokuratura, urząd 
skarbowy, przede wszystkim te dwie instytucje, że wystosowuje się taki apel i ma się 
wiadomość, że skarżą się mieszkańcy, że zostali oszukani. Jeżeli na prośbę pana 
Ambrożewicza nikt nie zareagował, to jeżeli takie gremium się podpisz, czyli rada powiatu 
i zarząd, i  zgłasza się, że ludzie zrobili przestępstwo i okradli rolników, to oni chyba muszą 
podjąć jakieś kroki do sprawdzenia tego. Nie mogą obojętnie obok tego przejść. Radna 
poprosiła, żeby ten Apel dotarł również do tych dwóch instytucji - urząd skarbowy 



 16

i prokuratura, z pismem jeszcze dodatkowym, oprócz tego Apelu, że prosi się o zajęcie się 
osobami, które popełniają przestępstwa.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos?  
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie było, to Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu 
we Włocławku w dniu 21 lipca 2023 roku, przyjęła Apel odnośnie wsparcia i ochrony 
rolników dotkniętych brakiem płatności za dostarczone płody rolne. 
Projekt Apelu Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wsparcia i ochrony rolników 
dotkniętych brakiem płatności za dostarczone płody rolne stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu. 
Apel Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wsparcia i ochrony rolników dotkniętych 
brakiem płatności za dostarczone płody rolne stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 
 

13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Domowi Pomocy 
Społecznej w Kowalu.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania statutu Domowi 
Pomocy Społecznej w Kowalu. Uzasadnienie konieczności wprowadzenia nowego statutu 
zawiera uzasadnienie do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady poprosił panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 29  czerwca 
2023 r. analizowała projekt uchwały dotyczący nadania Domowi Pomocy Społecznej 
w Kowalu statut. Komisja jednogłośnie, czterema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Jednocześnie poinformował, że w obradach udział bierze Pani Magdalena Rosłonowska – 
Dyrektor DPS w Kowalu, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 21 lipca 2023 r.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie nadania statutu Domowi Pomocy 
Społecznej w Kowalu stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. w sprawie nadania statutu 
Domowi Pomocy Społecznej w Kowalu stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
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14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały z dnia 
3 marca 2023 r. dotyczącej przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
w 2023 roku.  
Przewodniczący poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 14 lipca  
2023 r. analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w uchwale z dnia 3 marca br. a 
dotyczącym określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. Komisja jednogłośnie, pięcioma 
głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, że w obradach rady bierze udział Pani Agnieszka Łoboda – 
Dyrektor PCPR we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Radny Jerzy Pawłowski poprosił o potwierdzenie, że pismem zastępy Prezesa Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych nastąpiło zwiększenie o 7 zł kwoty na cele 
rehabilitacyjne. Radny zapytał – czy nie ma żadnej pomyłki pisarskiej?  
Dyrektor PCPR we Włocławku odpowiedziała, że nie jest to pomyłka.  
Radny Jerzy Pawłowski stwierdził, że każdy teraz może zobaczyć jakie są absurdy. We 
wcześniejszym punkcie dyskutowano o gospodarce, o łapaniu złodziei, a w gospodarce kraju 
jest mnóstwo absurdu. Radny nie zabierał głosu odnośnie apelu, bo trzeba spojrzeć na 
gospodarkę od strony ekonomicznej. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lipca 2023 
r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 

15) Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku z działalności jednostki za rok 2022.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku przedłożyła na obrady Rady Powiatu sprawozdanie z działalności jednostki za rok 
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2022. Sprawozdanie zawiera, między innymi, dane dotyczące: budżetu jednostki, kadry, 
pomocy instytucjonalnej, usamodzielniania pełnoletnich wychowanków, rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych, realizacji Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy, 
programów realizowanych ze środków pozabudżetowych, współpracy z organizacjami 
społecznymi, Powiatowego Zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności oraz wykaz potrzeb 
w zakresie pomocy społecznej na rok 2023.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 9 maja 
2023 r. analizowała sprawozdanie dyrektora PCPR we Włocławku z działalności jednostki za 
2022 r. Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma, głosów w dyskusji i nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 21 lipca 2023 r. przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za rok 2022 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.   

 
16) Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie we Włocławku w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie 
systemu pieczy zastępczej. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku złożyła sprawozdanie z działalności i efektów pracy powiatowego centrum 
rodzinie w 2022 r. oraz przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie potrzeb pieczy 
zastępczej.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 9 maja 
2023 r. analizowała sprawozdanie dotyczące działalności i efektów pracy Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie 
systemu pieczy zastępczej. Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie  
zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie ma, głosów w dyskusji i nie usłyszy głosów 
sprzeciwu, a głosów sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 21 lipca 2023 r. przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2022 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
 

17) Ocena zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2022.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 16a ustawy o pomocy społecznej, powiat 
przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 
społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisów art. 16 a ust. 4 w/w ustawy organ 
wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia, co roku radzie powiatu ocenę 
zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz z rekomendacjami jest podstawą do planowania 
budżetu na rok następny.  
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską - Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 9 maja 
2023 r. analizowała Ocenę zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2022 
Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie  zaopiniowała informację.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosów w dyskusji i nie ma głosu 
sprzeciwu, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 lipca 2023 roku przyjęła 
Ocenę.  
Ocena zasobów pomocy społecznej powiatu włocławskiego za rok 2022 stanowi załącznik nr 
34 do niniejszego protokołu.   

 
18) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Powiatowemu 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu oraz szkołom 
wchodzącym w jego skład.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że  projekt uchwały dotyczy nadania z dniem 1 września 
2023 r. imienia Władysława Reymonta Powiatowemu Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Chodczu oraz szkołom wchodzącym w jego skład, to jest: 
1. Branżowej Szkole I stopnia w Chodczu, 
2. Branżowej Szkole II stopnia w Chodczu, 
3. Technikum w Chodczu, 
4. Szkole Policealnej w Chodczu, 
5. Powiatowemu Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu, 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 14 lipca 2023 r. 
analizowała projekt uchwały dotyczący nadania imienia Powiatowemu Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu oraz szkołom wchodzącym w jego skład imienia 
Władysława Reymonta. Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 
głosowania uchwały. 
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie nadania imienia Powiatowemu 
Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu oraz szkołom wchodzącym 
w jego skład stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r.  w sprawie nadania imienia 
Powiatowemu Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu oraz szkołom 
wchodzącym w jego skład stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
 



 20

19) Sprawozdanie z realizacji rocznego „Programu współpracy powiatu 
włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na 2022 rok”. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że przedłożone sprawozdanie obejmuje zadania, za 
realizację, których odpowiedzialny był dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, 
zadania za realizację, których był odpowiedzialny dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku, zadania, za realizację, którego odpowiedzialny był dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, zadania, 
za realizację, których był odpowiedzialny Zarząd Powiatu i Starosta Włocławski.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 4 lipca 2023 r. 
analizowała sprawozdanie z wykonanie rocznego „Programu współpracy powiatu 
włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok”.  
Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 lipca 2023 r. przyjęła 
Sprawozdanie. 
Sprawozdanie z realizacji rocznego „Programu współpracy powiatu włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok” stanowi załącznik 
nr 38 do niniejszego protokołu. 
 

20) Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku  
w 2022 roku. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów art. 14 ustawy z dnia 
11 lipca 2014 r. o petycjach organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, corocznie,  
umieszcza na swojej stronie internetowej lub stronie internetowej urzędu go obsługującego 
zbiorczą informację o petycjach rozpatrzonych w roku poprzednim. Informacja ta zawiera 
w szczególności dane dotyczące liczby, przedmiotu oraz sposobu załatwienia petycji.  Radni 
otrzymali stosowną informację, z której wynika, że w roku 2022 była rozpatrzona jedna 
petycja. Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 lipca 2023 roku przyjęła 
Informację. 
Informacja o petycjach rozpatrzonych przez Radę Powiatu we Włocławku  w 2022 roku 
stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  

 
21) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad ustalania wysokości diet oraz 

ich wypłaty. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że inicjatorem podjęcia uchwały jest Przewodniczący 
Rady. Potrzeba wywołania nowej uchwały wynika z rozstrzygnięć wojewody oraz nowej linii 
orzecznictwa, według której uchwała jest prawem miejscowym a zatem jest  konieczność 
publikacji uchwały w dzienniku urzędowym województwa kujawsko – pomorskiego. 
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Przewodniczący Rady podkreślił, że dotychczasowe regulacje wysokości diet nie ulegają 
zmianie. Szczegółowe wyjaśnienia konieczności podjęcia uchwały zawarte są w uzasadnieniu 
uchwały. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformowała, że Komisja Administracji Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 11 lipca 2023 r. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zasad ustalania wysokości diet oraz ich wypłaty. Komisja jednogłośnie, pięcioma 
głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że czytając uzasadnienie do tej uchwały, jest zmiana 
charakteru tej uchwały na  akt prawa miejscowego.  W uzasadnieniu powołuje się na wyrok 
NSA z 2015 r., czyli do tej pory przez 8 lat żadnych działań nie było. Radny zapytał czy były 
jakieś wystąpienia, co wpłynęło, że nagle zmieniono ten charakter uchwały w sprawie diet na 
akt prawa miejscowego?  
Pan Adam Rejmank – Naczelnik Wydziału Zarządzania, Administracji 
i Bezpieczeństwa  poinformował, że tak, jak wcześniej pan przewodniczący powiedział - 
zmiana klasyfikacji tego rodzaju uchwały na prawo miejscowe, wymusiła podjęcie nowej 
uchwały. Prokuratura Rejonowa, w większości przypadków, nie tylko włocławska, ale   
prokuratury rejonowe w kraju, zajęły zastrzeżenia odnośnie uchwał rad gminnych, rad 
powiatów. Zgłosiły takie zastrzeżenie do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, że przez 
to, że uchwała z 2015 roku, którą ówczesna radna powiatu podjęła w sprawie diet radnych, 
nie została uznana jako prawo miejscowe i nie zostało to opublikowane w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego, to prokuratura się dopatrzyła, że jest to 
naruszenie prawa. To nie tylko w przypadku Rady Powiatu we Włocławku, to w większości 
rad na terenie całego kraju, prokuratury zajęły się tym problemem. Instytucja nadzorująca 
wojewodów  ma teraz inną kwalifikację, że powinno to być prawo miejscowe. Pan sekretarz 
i naczelnik byli na konferencji, która m.in. była poświęcona temu problemowi. Dziwne, że 
niemal prawie wszystkie rady źle wtedy klasyfikowały, a teraz jest inna klasyfikacja. Takim 
sposobem wyjścia z tego impasu, najlepszym sposobem jest podjęcie nowej uchwały, która 
będzie teraz traktowana jako prawo miejscowe i będzie opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Nie należy się spodziewać, że 
rozstrzygnięcie będzie wymuszało jakieś konsekwencje, bo tak nie będzie. Ale najlepszym 
sposobem jest podjęcie nowej uchwały. Naczelnik zwrócił jeszcze uwagę, że ten projekt 
uchwały w porównaniu do uchwały jeszcze obowiązującej, wnosi jeszcze jeden element, 
odnosi pojęcia usprawiedliwionej nieobecności. Nie ma takiego pojęcia usprawiedliwionej 
nieobecności, bo albo radny jest na komisji czy na sesji, albo go nie ma. I tak się do tego 
w sposób taki transparentny pochodzi. Trudno byłoby dochodzić co jest  usprawiedliwieniem, 
a co nie jest. Albo jest radny na sesji czy komisji albo go nie ma i wtedy jest to 5% potrącenie 
diety. 
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przystąpił do procedury 
głosowania. Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zasad ustalania wysokości diet oraz 
ich wypłaty stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. w sprawie zasad ustalania 
wysokości diet oraz ich wypłaty stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
 

22) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej plany pracy komisji Rady 
Powiatu we Włocławku. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że inicjatorem podjęcia uchwały jest Przewodniczący 
Rady. Zmiany w planach pracy wynikają z uchylenia art. 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
r. o finansach publicznych poprzez art. 12 ustawy z dnia 26 stycznia 2023 r. o zmianie ustaw 
w celu likwidowania zbędnych barier administracyjnych I prawnych. Zmiana spowodowała 
zniesienie obowiązku przedstawiania przez zarząd powiatu organowi stanowiącemu jednostki 
samorządu terytorialnego i regionalnej izbie obrachunkowej w termine do dnia 31 sierpnia 
każdego roku: informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze, informacji 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych  oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego w pierwszym półroczu przez 
samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej, dla którego organem założycielskim jest 
jednostka samorządu terytorialnego.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lipca 2023 
r.  Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający plany pracy komisji Rady 
Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. zmieniająca plany pracy 
komisji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu. 
 

23) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie planu pracy 
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2023.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że inicjatorem podjęcia uchwały jest Przewodniczący 
Rady. W związku z uchyleniem art. 266 ustawy o finansach publicznych nastąpiła 
konieczność dokonania zmiany w planie pracy komisji rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lipca 2023 
r.  Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0  
2 osoby nie głosowały 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie planu pracy 
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2023 stanowi załącznik nr 
47 do niniejszego protokołu.    
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 
2023 stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu.   
 

24) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2023.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że inicjatorem podjęcia uchwały jest Przewodniczący 
Rady.   Zmiany w planie pracy wynikają z uchylenia art. 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 
r. o finansach publicznych przez art. 12 ustawy z dnia 26 stycznia 2023 r. o zmianie ustaw 
w celu likwidowania zbędnych barier administracyjnych i prawnych. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lipca 2023 
r.  Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2023 stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie planu pracy Rady Powiatu we Włocławku na rok 2023 stanowi załącznik nr 51 do 
niniejszego protokołu.  

25) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że inicjatorem podjęcia uchwały jest Przewodniczący 
Rady. Przepis art. 12 ustawy z dnia 26 stycznia 2023 r. o zmianie ustaw w celu likwidowania 
zbędnych barier administracyjnych i prawnych uchylił art. 266 ustawy o finansach 
publicznych, zgodnie z którym zarząd jednostki samorządu terytorialnego przedstawia 
organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego i regionalnej izbie 
obrachunkowej, w terminie do dnia 31 sierpnia: 
1) informację o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za pierwsze 
półrocze; 
2)informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu 
realizacji przedsięwzięć; 
3) informację o przebiegu wykonania planu finansowego jednostek, dla których organem 
założycielskim jest jednostka samorządu terytorialnego (w przypadku Rady Powiatu jest to 
Powiatowe Centrum Zdrowia - Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych 
we Włocławku). 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lipca 2023 
r. Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchylenia uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lipca 2023 r. w sprawie uchylenia uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu. 
 

26) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radni nie złożyli oświadczeń.  
 
27) Zamknięcie obrad LVI Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 21 lipca 2023 r. 
o godz. 11:35 zamknął LVI Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

Przewodniczący Rady 
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………………. 
2) Anita Sudomir – Ozdoba …………………………. 


